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Geachte voorzitter, 
 
Conform mijn toezegging aan uw commissie bericht ik u via deze weg graag over mijn inzet op het 
thema huiselijk geweld.  
 
Huiselijk geweld (daaronder begrepen kindermishandeling en ouderenmishandeling) is een groot 
maatschappelijk probleem, dat zoals u weet mijn bijzondere aandacht heeft. Het is de meest 
voorkomende vorm van geweld in Nederland. Het komt bovendien in alle lagen van de bevolking voor. 
Een op de drie geweldsmeldingen bij de politie gaat hierover. Jaarlijks worden 200.000 volwassenen 
en 119.000 kinderen in Nederland met dit fnuikende en soms onzichtbare probleem geconfronteerd.   
 
Waarschijnlijk is dit maar het topje van de ijsberg, omdat lang niet alle slachtoffers van huiselijk 
geweld via een melding bij de politie in beeld komen. Zo bestaat er een grote groep zelfmelders, waar 
politie en bijvoorbeeld Veilig Thuis of het CJG niet bij betrokken zijn. Daarnaast zijn er mensen die op 
eigen kracht tot een oplossing komen. Bovendien zijn niet alle vormen van huiselijk geweld even goed 
zichtbaar, zoals verwaarlozing of ouderenmishandeling.  
 
Gemiddeld vallen er in Nederland 50 doden per jaar door huiselijk geweld. De omvang van het 
probleem in Den Haag is ook terug te zien in de cijfers van de hulpverlening. In de eerste helft van 
2017 heeft Veilig Thuis 1657 adviezen gegeven en zijn er 2337 meldingen gedaan. Daarnaast zijn er in 
2017 in Den Haag 270 huisverboden opgelegd. 
Onderzoek heeft uitgewezen dat de maatschappelijke gevolgen van huiselijk geweld groot zijn. 
Slachtoffers houden er jarenlang last van en hebben veel moeite om een normaal bestaan op te 
bouwen. Sommigen van hen lopen een verhoogd risico om later zelf dader te worden, waardoor de 
spiraal van geweld zich voortzet. 
 
Ik zet mij er als burgemeester graag voor in om dit onderwerp hoog op de bestuurlijke en de 
maatschappelijke agenda te plaatsen én te houden. Die morele verantwoordelijkheid voel ik al sinds ik 
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in de jaren ’90 als gemeenteraadslid in Amsterdam een bezoek bracht aan een Blijf Van Mijn Lijf Huis. 
Sindsdien heeft het onderwerp mij niet meer losgelaten.  
 
Als burgemeester van Den Haag voel ik die verantwoordelijkheid extra. Wij zijn de stad van vrede en 
recht. Dat zijn we niet alleen door de vele internationale instituties, die hier hun thuis hebben en de rol 
die we daardoor in de wereld spelen, maar vrede en recht moet wat mij betreft ook gelden achter 
iedere voordeur in onze stad. Ik gun iedere inwoner van onze stad thuis een veilige en vertrouwde 
omgeving. 
 
Al vanaf mijn aantreden heb ik mij verdiept in de manier waarop huiselijk geweld in Den Haag wordt 
aangepakt. Ik heb er met wethouder Klein over gesproken, ik heb veel partnerorganisaties bezocht en 
heb een rondetafelgesprek georganiseerd met de professionals, die betrokken zijn bij de aanpak. 
 
De Haagse aanpak van huiselijk geweld is gebaseerd op de regiovisie welke in 2015 vastgelegd in Een 
Veilig Thuis: regiovisie aanpak huiselijk geweld en kindermishandeling 2015-2018 (RIS282280).  
Doelstelling van deze visie is om huiselijk geweld en kindermishandeling te voorkomen, zo snel 
mogelijk te (h)erkennen, te behandelen, de schade ervan te beperken en daarmee de veiligheid 
duurzaam te borgen.  
Alle betrokken partijen zetten daartoe in op bewustwording en preventie, (vroeg) signalering, herstel 
van de veiligheid en nazorg. De vele betrokken partijen dragen ieder vanuit hun moederorganisatie 
met hun eigen verantwoordelijkheden, kennis en expertise bij aan de aanpak.  
De tweede voortgangsrapportage huiselijk geweld en kindermishandeling (RIS298822) geeft een 
actueel beeld van de multidisciplinaire, integrale aanpak, en uit de rapportage blijkt dat Den Haag op 
koers ligt. 
 
Er gebeurt dus veel en ik ben onder de indruk van de gedrevenheid en de deskundigheid van de 
professionals die met huiselijk geweld bezig zijn. Tijdens mijn rondgang en gesprekken ben ik 
geïnformeerd over diverse initiatieven vanuit ketenpartners straf en zorg voor de verschillende vormen 
van huiselijk geweld die er zijn. Een paar voorbeelden hierbij zijn:  
 
- het traject ‘Van A naar Anders’ waarin aantoonbaar herstel voor betrokken van de gevolgen van 

huiselijk geweld en kindermishandeling een belangrijke rol speelt. Herstel is een voorwaarde in 
het voorkomen van intergenerationele overdracht. Er is gestart met een analyse van de huidige 
aanpak, waarbij deskundigen zijn betrokken uit onze eigen regio, uit universiteiten en 
kennisinstituten en ervaringsdeskundigen.  

- het initiatief Opgave Aanpak Kindermishandeling. 
- En het proces te komen tot een Multi Disciplinaire aanpak voor zeer ernstige en complexe gevallen 

van huiselijk geweld en kindermishandeling.  
 
De betrokken partijen kennen elkaar, vertrouwen elkaar en werken veelal goed samen. 
Dit is bijzonder waardevol en ook noodzakelijk. Gezien de weerbarstigheid van het probleem wil ik 
mijn positie als burgemeester en de mogelijkheden die dit met zich mee brengt graag inzetten om deze 
bestaande aanpakken en samenwerkingsverbanden kracht bij te zetten. De cijfers die ik eerder in deze 
brief al noemde zijn een duidelijk signaal aan overheden om de aanpak van huiselijk geweld met meer 
kracht ter hand te nemen en meer aan de voorkant te komen. 
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Daarom wil ik de aanpak van huiselijk geweld intensiveren. Dit heeft wat mij betreft twee 
doelstellingen: 

• het optimaliseren  van de bestaande aanpak en het doorbreken van de spiraal van geweld. Met 
daarom naast de slachtoffers ook veel aandacht voor de daders en het systeem als geheel.  

• het doorbreken van het taboe op huiselijk geweld. We moeten voor alle betrokkenen – 
slachtoffers én daders - de drempel verlagen om hulp te zoeken bij een situatie van huiselijk 
geweld. Gevoelens van schaamte zijn zeer begrijpelijk, maar mogen er niet toe leiden dat 
mensen daarom geen hulp zoeken. Door te laten zien dat de aanpak effectief is en door me er 
structureel over uit te spreken, hoop ik te bereiken dat mensen sneller aan de bel trekken. 
 

Ik wil deze doelstellingen vorm geven in nauwe samenwerking met onze partners, zoals Raad voor de 
Kinderbescherming, het Crisisinterventieteam, de gecertificeerde instellingen (Jeugdbescherming), de 
Reclassering, Veiligheidshuis, gemeentelijke diensten (OCW, SZW en Bestuursdienst),  instellingen 
voor zorg en hulpverlening, de politie en het Openbaar Ministerie. Mijns inziens leveren zij een 
belangrijke bijdrage aan het doorbreken van de intergenerationele overdracht en het doorbreken van 
de spiraal van huiselijk geweld. Kansen liggen er op het vlak van het delen van informatie (meer, vaker 
en eerder) en het intensiveren van de ketenaanpak, gebruik maken van elkaars expertise en eerder 
opschalen van weerbarstige problemen naar het niveau waar knopen kunnen worden doorgehakt. 
 
Intensiveringspunten 
 
De uitgangspunten zoals hiervoor beschreven, leiden ertoe dat ik samen met onze partners op een 
aantal punten specifiek wil gaan inzetten. 
 
Oprichting Doorbraakteam Huiselijk Geweld  
Samen met vertegenwoordigers van bovengenoemde organisaties met doorzettingsmacht ga ik in het 
Doorbraakteam Huiselijk Geweld weerbarstige casussen in Den Haag langslopen. We gaan per casus  
heel gericht bekijken waar het misgaat of vastloopt. Doel daarbij is niet alleen om de betreffende casus 
vlot te trekken, maar vooral om tekortkomingen in het systeem van huiselijk geweld te doorbreken en 
daarmee intergenerationele overdracht – de spiraal van geweld – te voorkomen. 
De casussen worden zo geselecteerd dat ze model staan voor veel andere gevallen. De oplossingen die 
we vinden voor die weerbarstige casuïstiek leiden tot verbeteringen in werkprocessen en indien 
noodzakelijk tot nieuw beleid of andere regelgeving. Waar medewerking van het rijk nodig is, zal ik 
minister De Jonge van VWS betrekken. Gezien de prioriteit die het regeerakkoord aan de aanpak van 
huiselijk geweld geeft, vertrouw ik erop dat het kabinet goede en effectieve oplossingsvoorstellen die 
uit de Haagse aanpak voortkomen voortvarend zal oppakken. 
Voor de goede orde: ik zal als voorzitter niet alleen toezien op het Doorbraakteam, maar tevens actief 
deelnemen  aan het Doorbraakteam. Dit zal op regelmatige basis bij elkaar komen. Op die manier 
kijken we van onderop, vanuit praktijkvoorbeelden wat nodig is. 
 
Drempel voor aangifte verlagen 
Veel daders komen niet in beeld, omdat slachtoffers geen aangifte doen, bijvoorbeeld omdat zij de 
relatie met de dader willen voortzetten. Ik begrijp dat sommige slachtoffers dat een te ingrijpende stap 
vinden. Maar ik vind het niet wenselijk dat daders daardoor niet worden aangepakt. Door het 
ontbreken van een stok achter de deur kunnen zij makkelijk weigeren om mee te werken aan een 
behandeltraject. Ik wil dit oplossen door te bevorderen dat de politie vaker dan nu een huiselijk geweld 
zaak ambtshalve onderzoekt en deze voorlegt aan het OM. Dat maakt het mogelijk dat ambtshalve 
vervolging kan worden ingesteld zonder dat het slachtoffer daar actief aan meewerkt. Ik zal hierover 
afspraken maken met de politie en het Openbaar Ministerie. 
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Verbinding straf en zorg verder verbeteren 
Een goede verbinding tussen straf en zorg is essentieel om de spiraal van huiselijk geweld te 
doorbreken.  Een goed voorbeeld daarvan is dat in gevallen dat een huisverbod is opgelegd, de 
strafrechtelijke afdoening van het huiselijk geweld wordt afgestemd op het aanvaarden van de 
hulpverlening binnen het huisverbod. Hiermee wordt het effect van een stok achter de deur 
gerealiseerd om daders ertoe te bewegen om medewerking te verlenen aan een behandeltraject. 
Daarnaast is het wenselijk dat bijvoorbeeld bij het opleggen van voorwaarden door de rechter rekening 
wordt gehouden met eventuele hulpverleningstrajecten die al lopen.  Door nauwe samenwerking 
tussen het strafrecht, de bestuurlijke maatregel en de hulpverlening versterk je elkaars maatregelen 
met als gezamenlijk doel ‘het doorbreken van de spiraal’. 
 
Inzetten huisverbod bij kindermishandeling 
Kinderen hebben er recht op om te kunnen opgroeien in een veilige omgeving. Zeker omdat de impact 
van huiselijk geweld zo enorm groot is en vaak een heel leven lang kan duren. Inmiddels is gebleken 
dat het huisverbod een effectief instrument is. Ik wil bevorderen dat dit vaker wordt ingezet, ook bij  
kindermishandeling. In G-4 verband is gestart met een onderzoek naar de vraag waarom het aantal 
huisverboden de afgelopen periode, in ieder geval in de vier grootste steden, is afgenomen. Op basis 
van de uitkomsten van dit onderzoek wil ik met de betrokken partners afspraken maken over de inzet 
van het huisverbod, met als doel dit instrument vaker te kunnen inzetten. Als het nodig is 
veranderingen in de aanpak door te voeren, dan zal ik dat stimuleren. 
 
Doorbreken van de cyclus van huiselijk geweld 
Het doorbreken van de cyclus dat slachtoffers tot daders worden. Dit is een van de lastigste problemen 
rondom huiselijk geweld. Tijdens mijn werkbezoeken aan deskundigen bij De Waag en De Jutters heb 
ik gezien dat er adequate behandeltrajecten zijn die effect hebben, maar ondanks dat er ook altijd 
vragen en dilemma’s zullen zijn. Bijvoorbeeld als ouders hulpverlening weigeren. Door fors 
te  investeren in de samenwerking met alle spelers in het veld, gebruik te maken van elkaars 
expertise  en te verbeteren wat we al doen, kunnen we bij meer gezinnen het verschil maken. 
 
Tot slot 
Het is mijn ambitie om de Haagse aanpak Huiselijk Geweld een voorbeeld te laten zijn voor heel 
Nederland. Ik stel vast dat onze partners die ambitie delen en heb er vertrouwen in dat we de komende 
periode met elkaar nog weer flinke slagen kunnen maken. Tegelijkertijd merk ik op dat dit thema 
gedurende mijn hele burgemeesterschap mijn aandacht zal hebben. Daar kunt u mij aan houden. De 
problematiek is ook van dien aard dat een korte periode van extra aandacht niet voldoende zal zijn om 
echt tot een doorbraak bij de aanpak van huiselijk geweld te komen. Sterker, extra aandacht voor dit 
onderwerp kan er ook toe leiden dat het probleem de komende tijd groter lijkt te worden, omdat het 
meer zichtbaar wordt. Hoe dan ook gaat het om een proces van de lange adem. 
 
Ik streef ernaar samen met de andere betrokken collegeleden, partijen en gemeentelijke diensten 
(zorg, welzijn, onderwijs en jeugd) tot gezamenlijk gedragen verbeterpunten te komen. Eind van dit 
jaar kom ik met een overzicht van de eerste bevindingen van het Doorbraakteam Huiselijk Geweld, die 
ik uiteraard met uw commissie deel.  
 
Hoogachtend, 
Pauline Krikke 
 
 


